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          č.j. 26673/2023-UVCR-2 

 
Z Á P I S 

z jednání Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 19. června 2023 od 13:00 

Úřad vlády České republiky 

Přítomni: 
 
Členové/členky za neziskový sektor: Čech Valentová, E.; Gaillyová, Y.; Haken, R.; Kulich, J.; 
Marek, O.; Pýchová, S.; Póč, D.; Sýkorová, M.; Trantina, P.; Vonka Černá, L. 

Členové/členky za státní správu: Chládek, M.; Gassenbauerová, M.; Kramlová, A.; Kupsa, M.; 
Petroková, H. 

Stálí hosté/hostky: Doubnerová, J.; Miléřová, J.; Nováková Sádková, P. (pověřena za T. Kažmier-
ského); Opičková, J. 

Hosté/hostky: Crha, M.; Kuchyňková, I.; Nguyen, T.; Vlková, M. 

Omluveni: Hrabaňová, G.; Jevičová, E.; Kažmierski, T.; Kocian, I.; Košťálová, P.; Pašek, O. 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace: Dvořáková, R.; Funga-
čová, H.; Mička, P. 

Jednání Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „VEU“, 
„RVNNO“ a „NNO“) řídila předsedkyně VEU S. Pýchová. Jednání VEU proběhlo hybridní formou. 
 
Program jednání: 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (22. května 2023) 

3) Výběr zástupců do pracovních skupin OP ST, pracovních týmů IROP a nominační procesy 
do dalších těles 

4) Hlasování v PROP OPZ+  

5) Informace o dopadu konsolidačního balíčku na míru spolufinancování EU fondů 

6) Financování podpory NNO při pomoci ukrajinským uprchlíkům (AMIF a jiné zdroje) 

7) Evropský semestr 

8) Různé 
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Průběh jednání: 

1) Zahájení a schválení programu 

Jednání VEU zahájila jeho předsedkyně S. Pýchová, která přivítala členy/-ky (dále pouze „členy“) 
a hosty/-ky (dále pouze „hosty“) a seznámila je s programem jednání. Žádné návrhy k zařazení do 
bodu Různé vzneseny nebyly. 

Program jednání byl jednomyslně schválen.  

2) Kontrola úkolů z posledního jednání Výboru pro EU (22. května 2023) 

H. Fungačová provedla kontrolu úkolů. 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO  
1. bude v tématu realokace ESF+ spolupracovat s I. Kuchyňkovou, která sekretariátu po-

skytne potřebná data a podklady. V návaznosti na usnesení Rady vlády pro NNO ze 
dne 15. května a v případě potřeby sekretariát zprostředkuje meziresortní jednání 
s MPSV, MŠMT, MMR, případně MF, na němž by se připravily podklady pro případné 
jednání vlády. A zároveň ve spolupráci s I. Kuchyňkovou bude sledovat téma spolufi-
nancování, resp. potencionální změnu pravidel spolufinancování – úkol trvá. Jednání 
v této věci bylo naplánováno na 23. června, nicméně z nevyváženosti potvrzených zástupců 
resortů bylo červnové jednání zrušeno a mělo by se uskutečnit v průběhu léta. Nyní je také 
potřeba toto téma nahlížet i prizmatem návrhu na navýšení spolufinancování EU fondů, které 
předložilo MF (více viz bod 5 dnešního jednání). 

2. pohlídá, aby v rámci Aktualizace Národního plánu obnovy (NPO) byla zastoupena té-
mata sociálního charakteru – úkol byl splněn. Do Aktualizace NPO byly dne 25. května 
jménem zmocněnkyně vlády pro lidská práva vloženy návrhy na doplnění, tyto návrhy 
nicméně nebyly akceptovány. Další doplnění bylo řešeno na úrovni zmocněnkyně vlády a 
MPSV a také MŠMT. J. Opičková doplnila, že aktualizace NPO byla vládou schválena dne 
14. června se 4 drobnými úpravami (jednalo se např. o snížení alokace MPSV na sociální 
infrastrukturu z 10 na 5 miliard; snížení reforem dostupnosti vzdělávání ze 48,5 na 40 miliard.  

3. informuje VEU ve věci rozšíření členství o nové osoby – úkol trvá. Prozatím jsou na jed-
nání VEU zvány J. Doubnerová. J. Miléřová a J. Opičková jako hosté. 

4. zapojí oba navržené kandidáty Zeleného kruhu v Monitorovacím výboru Strategického 
plánu Společné zemědělské politiky 2023–2027 do komunikace a jednání zástupců 
Rady vlády pro NNO v platformách fondů EU – oba kandidáti byli v této věci osloveni dne 
16. června s nabídkou účasti na jednání zástupců RVNNO v platformách EU fondů, které se 
pravděpodobně uskuteční v říjnu. 

5. ve spolupráci s dalšími útvary ÚV zorganizuje společné jednání zástupců sekce EU 
fondů MŠMT, eventuálně sekce EU fondů i dalších resortů (MMR, MPSV a MV) k tématu 
financování NNO pracujících s ukrajinskými uprchlíky.  Podkladové materiály pro jed-
nání budou nachystány i ve spolupráci s M. Chládkem – úkol trvá, více viz bod 6 dneš-
ního jednání. 

6. zjistí v koordinaci s kolegy z ÚV informace o možnostech čerpání z AMIF (dne 
25. května se uskuteční jednání monitorovacího výboru AMIF) – úkol byl splněn. M. Crha 
z Oddělení sekretariátu Rady vlády pro lidská práva ÚV ČR se účastnil jednání MoV AMIF 
dne 25. května a vznesl dotazy týkající se podmínek pro zapojení NNO a harmonogramu na 
rok 2024, více viz bod 6 dnešního jednání. Zápis z monitorovacího výboru AMIF byla zaslán 
E. Čech Valentové. 

7. v případě potřeby zprostředkuje Konsorciu kontakty na zástupce RVNNO v OPZ+ - úkol 
byl splněn. 

8. pozve na příští jednání zástupkyni DEMAS – úkol byl splněn, nicméně S. Malcové dnešní 
jednání kolidovalo s jejími jinými pracovními závazky. 

9. prodlouží veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 3 pracovních skupin OP ST 
– úkol byl splněn, výzva byla dne 25. května prodloužena. Do termínu, který byl stanoven na 
2. června, byly přijaty 4 přihlášky, které jste obdrželi jako podklad dnešního jednání, více viz 
bod 3 dnešního jednání. 
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10. vypíše veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 8 pracovních týmů IROP – úkol 
byl splněn. Výzva byla vypsána dne 29. května. Do termínu, který byl stanoven na 14. června, 
bylo přijato 9 přihlášek, které jste obdrželi jako podklad dnešního jednání, více viz bod 3 
dnešního jednání. 

11. vypíše veřejnou výzvu na pozici člena a náhradníka do 4 podvýborů NPO – úkol byl 
splněn. Výzva byla vyhlášena dne 13. června s termínem do 30. června. 

12. před hlasováním VEU o nominantech do podvýborů NPO zajistí od MPO předběžný 
seznam členů podvýborů – úkol je plněn. 

13. osloví členy VEU s možnostmi zapojení do dalších platforem fondů EU v pozici hosta 
nebo náhradníka – úkol byl splněn. Členové byli s nabídkou zapojit se do 3 dalších těles 
osloveni prostřednictvím e-mailu dne 7. června, více viz bod 3 dnešního jednání. 

14. nastaví komunikační kanály se zástupci NNO a s kolegy z ÚV ČR pro přenos informací 
z monitorovacích výborů do VEU, resp. RVNNO – úkol je plněn.  Národní stálá konfe-
rence (NSK) – nastaven komunikační kanál s Mgr. Ing. Markétou Krčmářovou, ředitelkou 
Odboru věcných politik EU; Platforma pro přípravu výzev OP TAK - nastaven komunikační 
kanál s kolegyní s Mgr. Denisou Černohousovou z Oddělení kanceláře Rady vlády pro zále-
žitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro národnostní menšiny ÚV ČR. Materiály 
budou přeposílány vybraným členům VEU. 

15. osloví ve spolupráci s P. Trantinou V. Klusáka ve věci zapojení NNO do Evropského 
semestru – úkol trvá. Jednání v této věci by bylo proběhnout v průběhu následujícího mě-
síce. 

16. zpracuje doporučující dopis pro R. Hakena k uspořádání výjezdu do Bruselu – úkol byl 
splněn. R. Haken doplnil, že začínají oslovovat europoslance, o kterých vědí, že kvótu ještě 
nevyčerpali. 
 

P. Trantina 
17. ve spolupráci se zmocněnkyní vlády pro liská práva a Oddělením sekretariátu RVNNO 

iniciuje jednání s ministrem pro evropské záležitosti a vrchním ředitelem Sekce pro 
evropské záležitosti ve věci hodnocení českého předsednictví v Radě EU 2022 nestát-
ními neziskovými organizacemi - úkol trvá. Jednání v této věci by bylo proběhnout v prů-
běhu následujícího měsíce. 

18. zkoordinuje agendu zapojení VEU do Evropského semestru, a to ve spolupráci s čes-
kou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV ČR úkol trvá. Jednání v této 
věci by bylo proběhnout v průběhu následujícího měsíce. 

 
Členové VEU 

19. poskytnou Oddělení sekretariátu RVNNO v případě potřeby součinnost při formulaci 
přehledu možných postupů narovnání podmínek při vypisování výzev v rámci NPO - 
úkol trvá. 

20. budou více mapovat další příležitosti na úrovni EU pro financování potřebných aktivit, 
zejména v sociální oblasti – částečně viz bod 6 dnešního jednání. 

21. pod vedením L. Vonky Černé a ve spolupráci s E. Čech Valentovou a R. Hakenem zjistí 
informace o tom, jaké zdroje čerpají státy (zejména Polsko a pobaltské státy) postižené 
migrací z Ukrajiny na podporu NNO pracujících s ukrajinskými uprchlíky – bude téma-
tem bodu 6. 

22. se budou podílet na zpracování „manuálu zástupce RVNNO v platformách“, který bude 
následně zveřejněn při vyhlašování výzev - úkol trvá. V průběhu léta bude připraven po-
čáteční draft, který by  měl být dále rozpracován v rámci připravovaného projektu z OPTP. 
Zájem o spolupráci v této věci vyjádřila L. Vonka Černá, O. Marek, J. Miléřová, M. Sýkorová. 

23. zapojí se do hodnocení Evropského semestru, které provádí EHSV – úkol trvá. 
 

R. Haken 
24. osloví europoslance ve věcí výjezdu NNO, případně dalších stakeholderů do institucí 

EU – úkol je plněn. 
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L. Jansová 
25. zašle sekretariátu odkaz na knihovnu evaluací, resp. nasdílí Evaluaci platforem pro 

přípravu výzev z roku 2017 – úkol byl splněn, příslušné odkazy doplněny do zápisu z mi-
nulého jednání, který je zveřejněn na webových stránkách RVNNO. 

 
E. Čech Valentová 

26. ve spolupráci s A. Krchovou zašle dnešní prezentaci zaměřenou na financování NNO 
pracujících s ukrajinskými uprchlíky – úkol byl splněn. Prezentace je přílohou zápisu z mi-
nulého jednání. 

 
H. Petroková 

27. dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. jakým 
způsobem jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem – 
úkol trvá. 

3) Výběr zástupců do pracovních skupin OP ST, pracovních týmů IROP a nominační procesy 
do dalších těles 

3a) OP ST 

H. Fungačová uvedla stručné informace týkající se této výzvy. Na základě domluvy na minulém jed-
nání VEU byla výzva pro příjem nominací dne 25. května prodloužena. Do termínu, který byl stano-
ven na 2. června, byly přijaty 4 přihlášky, které členové VEU obdrželi jako podklad dnešního jednání. 
Vzhledem k malému počtu zájemců nebudou pozice náhradníků v pracovních skupinách Oběhové 
hospodářství a Podnikání obsazeny. V pracovní skupině Podnikání působí nezávisle na RVNNO 
zástupce ČRDM, se kterým bude v případě potřeby nastaven komunikační kanál. 

Následně členové VEU diskutovali 4 přijaté nominace: 
o Věra Andrtová / Dobro-volně z. s./ – PS Podnikání 
o Ivo Kropáček / Hnutí DUHA/ – PS Oběhové hospodářství 
o Jakub Rejzek /Výbor nezávislého ICT průmyslu, z. s./ – PS Digitalizace 
o Hana Vodrážková /RADKA z. s./ - PS Digitalizace 

Dvě kandidátky – V. Andrtová a H. Vodrážková dle L. Vonky Černé vzešly z oslovení členských 
organizací Národní asociace dobrovolnictví spadajících do 3 dotčených krajů. Obě kandidátky jsou 
dle jejího názoru kvalitní a jejich kandidaturu podpořila. 

P. Sádková Nováková uvedla, že na základě komunikace s kolegy, v jejichž gesci je OP ST, a mož-
nosti propojení projektů do sociální oblasti se jí jako vhodné jeví, aby v pracovní skupině Trh práce 
a Školství byli zástupci NNO s přesahem do sociální oblasti. Navrhla nabídnout kandidátům do IROP 
možnost účasti i v těchto tělesech. S. Pýchová doplnila, že výzvy v OP ST se budou teprve připra-
vovat a tento program zaslouží pozornost VEU.  

R. Haken ve věci nominaci do PS Digitalizace shrnul, že H. Vodrážková je zástupkyně NNO z regi-
onu s podporou střešní NNO, J. Rejzek je zástupce poskytovatelů internetového připojení, tj. je zde 
zastoupena odbornost, s podporou střešní organizace sdružující spíše firmy. S. Pýchová doplnila, 
že pokud VEU podpoří oba kandidáty, zajistí jejich spolupráci (jsou vyzíváni ke vzájemnému kon-
taktu). 

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na členku pracovní skupiny Podnikání Operačního pro-
gramu Spravedlivá transformace (OP ST) zastupující RVNNO Věru Andrtovou. K nominaci na 
člena pracovní skupiny Oběhové hospodářství OP ST zastupujícího RVNNO navrhuje Ivo Kro-
páčka. VEU dále navrhuje k nominaci na pozici členky pracovní skupiny Digitalizace OP ST 
zastupující RVNNO Hanu Vodrážkovou a na pozici náhradníka pracovní skupiny Digitalizace 
OP ST zastupujícího RVNNO Jakuba Rejzka.  
 

https://www.vlada.cz/scripts/detail.php?pgid=313
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PRO Zdržel se PROTI 

16 0 0 

Závěr: viz také úkol č. 3. 

3b) IROP 

H. Fungačová informovala, že výzva do 8 pracovních týmů byla vyhlášena dne 29. května. Kon-
krétně se jednalo o tyto pracovní týmy: 1/ Pracovní tým „Regionální doprava a městská mobilita“; 
2/ Pracovní tým „Integrovaný záchranný systém“; 3/ Pracovní tým „Zdravotnictví“; 4/ Pracovní tým 
„Vzdělávací infrastruktura“; 5/ Pracovní tým „Zelená infrastruktura“; 6/ Pracovní tým „Kulturní dědic-
tví a cestovní ruch“; 7/ Pracovní tým „eGovernment a kybernetická bezpečnost“; 8/ Pracovní tým 
„Integrované nástroje“. 

Do termínu, který byl stanoven na 14. června, bylo přijato 9 přihlášek, členové VEU obdrželi jako 
podklad dnešního jednání: 

o Eva Arnošt / Skrojek, z. s./ - PT Vzdělávací infrastruktura 
o Věra Havlíková /Society for All, z.s./ - PT Vzdělávací infrastruktura 
o Tereza Svačinová / Society for All, z.s./ - PT Integrovaný záchranný systém 
o Dagmar Hoferková /ADRA, o.p.s./ – PT Zdravotnictví 
o Leona Pejcharová /Society for All, z.s./ – PT Zdravotnictví 
o Jana Vavrošová /MEDICA Třinec, z.ú./ – PT Zdravotnictví 
o Martina Schlegelová /Divadlo LETÍ/ - PT Kulturní dědictví a cestovní ruch 
o Martina Pecková Černá /České středisko ITI/ - PT Kulturní dědictví a cestovní 

ruch 
o Martina Erbsová /Centrum uměleckých aktivit, příspěvková organizace/ - no-

minována jako náhradnice do PT Kulturní dědictví a cestovní ruch 

Následně postupně proběhla diskuse o přijatých nominacích do jednotlivých pracovních týmů.  

Y. Gaillyová vyjádřila podporu E. Arnošt, se kterou byla v úzkém kontaktu při řešení problematiky 
týkající se IROP, konkrétně výzev na podporu regionálního školství. Dále je podporu explicitně vy-
jádřil také R. Haken. 

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na pozici členky pracovního týmu Vzdělávací infrastruk-
tura Integrovaného regionálního programu 2021-2027 (IROP) zastupující RVNNO Evu Arnošt 
a na pozici náhradnice pracovního týmu Vzdělávací infrastruktura IROP zastupující RVNNO 
Věru Havlíkovou. 

PRO Zdržel se PROTI 

14 2 0 

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na členku pracovního týmu Integrovaný záchranný sys-
tém Integrovaného regionálního programu 2021-2027 (IROP) zastupující RVNNO Terezu Sva-
činovou. 

PRO Zdržel se PROTI 

13 2 0 

L. Vonka Černá podpořila kandidaturu D. Hoferkové, která byla ambasadorka dobrovolnictví v roce 
2011 a v rámci uprchlické krize v rámci Ostravy zvládla trojnásobné množství uprchlíků, věnuje se 
rozvoji dobrovolnictví ve zdravotnictví. R. Haken vyjádřil podporu J. Vavrošové, jelikož má přesah 
do místních akčních skupin a je z regionu. 

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na pozici členky pracovního týmu Zdravotnictví Integro-
vaného regionálního programu 2021-2027 (IROP) zastupující RVNNO Dagmar Hoferkovou 
a na pozici náhradnice pracovního týmu Zdravotnictví IROP zastupující RVNNO Janu Vavro-
šovou. 
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PRO Zdržel se PROTI 

14 1 0 

S ohledem vzájemný přenos informací mezi členkou VEU z ITI a zástupkyní v IROP také z ITI, pod-
pořil R. Haken nominaci Martiny Peckové Černé. V kontextu IROP tuto nominaci podpořila také 
M. Sýkorová. 

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na pozici členky pracovního týmu Kulturní dědictví a ces-
tovní ruch Integrovaného regionálního programu 2021-2027 (IROP) zastupující RVNNO Mar-
tinu Peckovou Černou a na pozici náhradnice pracovního týmu Kulturní dědictví a cestovní 
ruch IROP zastupující RVNNO Martinu Schlegelovou. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 1 0 

H. Fungačová dále uvedla, že do 4 týmů - Regionální doprava a městská mobilita; Zelená infrastruk-
tura; eGovernment a kybernetická bezpečnost; Integrované nástroje – nebyla obdržena žádná kan-
didatura. Dodatečně byly vyžádány informace o PT Integrované nástroje, které Programový doku-
ment neobsahoval. Členové VEU mají možnost se do těchto týmů zapojit pouze vyjádřením jejich 
zájmů.  

Usnesení: VEU doporučuje výzvu pro příjem nominací do pracovních týmů IROP - Regionální 
doprava a městská mobilita; Zelená infrastruktura; eGovernment a kybernetická bezpečnost; 
Integrované nástroje – prodloužit do 30. června. 

PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 

3c) Národní plán obnovy 

H. Fungačová uvedla stručné informace týkající se této výzvy. Výzva do 4 podvýborů NPO byla 
vyhlášena dne 13. června. Informace jsou aktuálně k dispozici ke 3 ze 4 podvýborů. Příjem nominací 
je otevřen do 30. června.  

S. Pýchová doplnila, že zástupci v těchto podvýborech se stanou automaticky členy Výboru NPO. 
Také avizovala, že výběr provedou členové VEU a následně RVNNO formou per rollam v průběhu 
července a požádala členy VEU o součinnost v této věci. 

Závěr: viz úkol č. 5. 

3d) Další tělesa – hosté a náhradníci 

H. Fungačová zmínila možnost pro členy VEU účasti jako hosté nebo náhradníci v následujících 
tělesech: 

o Plánovací komise programu pro P1 OP JAK – ŘO souhlasil, aby byl zástupce RVNNO 
v PKP pro P1 ve funkci stálého hosta.  

o Tematická pracovní skupina OP ŽP 2021–2027 pro SC 1.4 - Podpora přístupu k vodě 
a udržitelného hospodaření s vodou – ŘO je připraven na náš návrh případného zá-
stupce NNO jako hosta do této TPS zařadit; člen i host mají možnost se k projednávaným 
otázkám vyjadřovat a k jejich podnětům je přistupováno rovnocenně. 

o Monitorovací výbor OP Rybářství 2021–2027 – ŘO nabídl možnost obsadit pozici ná-
hradníka člena Úřadu vlády ČR, kterou je členka VEU P. Košťálová z Oddělení Evropských 
programů a fondů Odboru věcných politik EU Sekce pro evropské záležitosti. 

Do stanoveného termínu (14. června) nikdo ze členů VEU nevyjádřil zájem se do těchto těles zapojit. 
Zároveň je také potřeba určit kontaktní osobu pro předávání informací z Platformy pro přípravu 
výzev OP TAK. 
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R. Haken navrhl k oslovení s nabídkou pozice hosta v pracovní skupině OP ŽP bývalého senátora 
P. Orla, který působil v senátní komisi voda - sucho a aktuálně je vedoucím Záchranné stanice Bar-
tošovice na Moravě. K monitorovacímu výboru OP Rybářství uvedl, že do budoucna by bylo vhodné 
toto těleso obsadit zástupcem NS MAS, jelikož v řadě zemí probíhá distribuce tohoto fondu práce 
přes NS MAS.  

Usnesení: VEU navrhuje k nominaci na pozici stálého hosta Plánovací komise programu pro 

P1 OP JAK Silvii Pýchovou.  

PRO Zdržel se PROTI 

13 1 0 

Závěr: Kontaktní osobou pro Platformu pro přípravu výzev OP TAK je D. Póč, dále viz úkoly 
č. 6 až 11. 

4) Hlasování v PROP OPZ+ 

H. Fungačová uvedla, že toto téma bylo řešeno na jednání zástupců RVNNO v platformách EU 
fondů, které se uskutečnilo dne 30. března. Předtím vyplňovali dotazník k podmínkám fungování 
zástupců RVNNO v monitorovacích výborech a platformách EU fondů (vyhodnocení bylo přílohou 
zápisu květnového jednání VEU). Z šetření i diskuse na jednání se potvrdilo, že zástupkyně v PROP 
pro zaměstnanost a adaptabilitu OPZ+ je jako jediná zástupkyně RVNNO vylučována z hlasování 
ve věcech, které se týkají neziskového sektoru. H. Petroková zprostředkovala kontakt na paní ředi-
telku K. Budínovou, která má dotčený PROP v gesci.  

Ta si nechala zpracovat malou analýzu a uvedla, že z dosavadních 11 jednání PROP 1.1, 1.3 a 1.4 
se zástupkyně RVNNO v platformě, Mgr. Kateřina Jirová a její náhradnice Lenka Lenochová, ne-
mohly zúčastnit hlasování pouze dvakrát, a to z důvodu identifikovaného střetu zájmu - konkrétně: 

o Dne 17. 8. 2022 v rámci 3. jednání PROP při projednávání výzvy č. 19 určené neziskovým 
organizacím nemohla hlasovat Lenka Lenochová, přičemž zaměstnavatel této zástupkyně, 
Síť pro rodinu, z.s., může do typu výzvy, který výzva č. 19 představuje, předložit své projekty. 

o Dne 12. 10. 2022 v rámci 5. jednání PROP při projednávání výzvy č. 32 určené neziskovým 
organizacím nemohla hlasovat Mgr. Kateřina Jirová, přičemž zaměstnavatel této zástupkyně, 
RUBIKON Centrum, z.ú., může do typu výzvy, který výzva č. 32 představuje, předložit své 
projekty a konkrétně v projednávané výzvě č. 32 měl tento subjekt již schválený projektový 
námět v rámci ITI Ostrava. 

Tato praxe je aplikovaná i na ostatní subjekty (nejen NNO). Zástupkyně RVNNO se ale mohly podílet 
na samotném jednání o daných výzvách, hlasování o harmonogramu výzev, ostatních výzvách, 
o projektových záměrech apod. Zástupkyně RVNNO tak mohly výše uvedené výzvy připomínkovat, 
mohly o nich aktivně jednat a představovat svá stanoviska před ostatními členy platformy. 

S. Pýchová doplnila, že toto téma bude také předmětem připravovaného manuálu pro RVNNO 
(otázka co to znamená zastupovat RVNNO ve vztahu k zaměstnavatelům, co to znamená z hlediska 
důvěrnosti materiálů apod.). 

H. Petroková doplnila informace z pohledu PROP pro začleňování, kterému předsedá. Z pohledu 
PROP je cenná zejména diskuse. Zde bylo dle jejího názoru také reagováno na střet zájmů defino-
vaný v jednacím řádu. V PROP se hlasování využívá pouze výjimečně, snahou je konsensus všech 
přítomných členů. Vyjádřila zájem se účastnit navrhovaného setkání. 

Usnesení: VEU upozorňuje na nestandardní praxi v PROP pro zaměstnanost a adaptabilitu 
Operačního programu Zaměstnanost +, kdy je zástupkyně RVNNO vylučována z hlasování 
v případech, kdy její organizace může potencionálně do výzvy předložit své projekty (případ 
projednávání výzvy č. 19 určené NNO). Tato praxe nebyla zaznamenána u žádného jiného 
monitorovacího výboru ani jiného PROP či jiné platformy a je vnímána jako nestandardní 
a neodpovídající definici střetu zájmu. VEU pověřuje svého místopředsedu M. Chládka svo-
láním společného jednání s paní ředitelkou K. Budínovou, s paní ředitelkou H. Petrokovou, 
MMR-NOK a předsedkyni VEU. 

https://csopnj.cz/
https://csopnj.cz/
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PRO Zdržel se PROTI 

15 0 0 

5) Informace o dopadu konsolidačního balíčku na míru spolufinancování EU fondů 

S. Pýchová uvedla, že aktuálně je do 23. června v meziresortním připomínkovém řízení materiál 
s názvem Pravidla spolufinancování Evropského fondu pro regionální rozvoj, Evropského sociálního 
fondu plus, Fondu soudržnosti, Fondu pro spravedlivou transformaci, Evropského námořního, rybář-
ského a akvakulturního fondu, Azylového, migračního a integračního fondu, Fondu pro vnitřní bez-
pečnost a Nástroje pro finanční podporu správy hranic a víz na programové období 2021-2027 (dále 
jen „Pravidla spolufinancování“). Materiál zpracovalo Ministerstvo financí (MF) v návaznosti na vy-
dání konsolidačního balíčku a jeho cílem je zajistit úsporu ve státním rozpočtu, a to snížením podílu 
státního rozpočtu a zároveň navýšením finanční spoluúčasti příjemců v hl. m. Praze (navržena míra 
spolufinancování ve výši 50 %), v přechodových regionech (navrženo 20 %) a v méně rozvinutých 
regionech (5 %). Jedná se o zásadní změnu pravidel v průběhu implementace EU fondů. Návrh byl 
prezentován jako politická záležitost na dnešním jednání Rady pro fondy Evropské unie na pracovní 
úrovni. Zde zaznělo nesouhlasné stanovisko MŠMT a MPSV. 

Koordinace za sociální oblast se ujala I. Kuchyňková. Ta zmínila snahu ministra M. Jurečky ukotvit 
spolufinancování ve výši 0 %. Aktuálním návrhem se dle jejích slov ztěžuje přístup NNO, zejména 
malých poskytovatelů sociálních služeb, k EU fondům. V době přípravy ESF+ se uskutečnilo dotaz-
níkové šetření mezi příjemci OPZ k nastavení spolufinancování v období 2021-2027, které uspořá-
dalo  MPSV v červenci 2019, že kterého vyplynulo, že NNO, které tvořily nejvyšší procento respon-
dentů (44 %), „nemají kde získat prostředky na spolufinancování a varianta bez spolufinancování je 
v podstatě jedinou akceptovatelnou možností realizace projektů v příštím období.“ Řídící orgán (ŘO) 
doposud nulovou spoluúčast pro NNO působící v sociálním sektoru udržel. Fatální důsledky by to 
dle jejich názoru mělo zejména v Praze. Dále doplnila, že monitorovací výbor OPZ+ přijal usnesení, 
ve kterém apeluje na vládu, aby tuto změnu nepřijala. 

H. Petroková zmínila 2 zásadní připomínky MPSV: 1/ Většina výzev v rámci OPZ+, zejména v oblasti 
sociální začleňování, je vyhlašovaná pro celou ČR bez ohledu na kategorii regionu, kdy se využívá 
ustanovení Obecného nařízení, kdy v případě ESF+ projektů není jednoznačná přímá vazba pro-
jektu, resp. příjemce na dané území, tudíž většinou všechny výzvy jsou vyhlašovány v rámci tzv. pro 
rata, což si můžeme představit jako jakýsi průměr za kategorie regionů. To v tuto chvíli znamená, že 
bychom případně OPZ+ neaplikovali míry z pohledu tří kategorií regionů to znamená 5 % méně 
rozvinuté regiony, 20 % pro přechodové regiony a 50 % pro Prahu, ale aplikovala by se de facto 
průměrná výše, což by znamenalo poměrně vysoký nárůst podílu ze strany NNO, kdy nyní NNO 
v pravidlech mají 5 %, může se aplikovat výjimka. Výjimka se aplikovala v oblasti sociální začleňo-
vání a sociálních služeb, takže NNO nyní měly 0 %. Pokud bychom aplikovali nyní navrhovanou 
změnu pravidel, tak to znamená jednotnou míru spolufinancování bez ohledu na kategorii regionů 
pro NNO zhruba 13 % (přesně je to 13,265 %), což by mělo poměrně velký dopad na NNO. Průzkum, 
který zmínila I. Kuchyňková a který byl realizován před vlastním spuštěním OPZ+, jehož respondenty 
byly jak NNO tak i další subjekty, se dotazoval, co by znamenalo, pokud by spolufinancování bylo 
v určité výši. Průzkum ukázal, že pokud by byl aplikován podíl vyšší než 5 %, tak to má výrazný 
dopad na absorpční kapacitu. Už interval 0 až 5 % má také vliv na absorpční kapacitu, ale jakékoliv 
navýšení nad 5 % má enormní vliv na absorpční kapacitu a podávání projektů ze strany NNO. Při-
pomínka MPSV směřovala k tomu, že bychom chtěli nadále aplikovat to, co pravidla doposud obná-
šela. To znamená, že nerozlišovala kategorii regionu. To znamená, že podíl pro příjemce typu NNO, 
resp. soukromoprávní subjekty vykonávající veřejně prospěšnou činnost, byl stejný bez ohledu na 
to, ze kterého regionu NNO je nebo ve kterém regionu projekt realizuje. Konkrétně např. výzvy na 
sociální bydlení nebo výzvy na různé aktivity ve vztahu k Ukrajincům tak tyto problémy jsou bez 
ohledu na to kategorie regionů. 2/ podíl spolufinancování NNO – MPSV jako maximální kompromisní 
návrh považuje 5 %. Samozřejmě při zachování aplikace výjimky, jako je to doposud. 

Dle R. Hakena vnímá požadavek na spolufinancování od NNO za nemorální, protože na rozdíl od 
veřejné správy (viz rozpočtové určení daní pro obce) NNO nemají vlastní rozpočet. Možností je  
spolufinancovat dobrovolnickou činností. 

https://www.esfcr.cz/documents/21802/11611279/Vyhodnocen%C3%AD+%C5%A1et%C5%99en%C3%AD+k+nastaven%C3%AD+spolufinancov%C3%A1n%C3%AD+2021%E2%80%932027.pdf/e9f51c54-cd2f-41dd-9538-5068d3dc1422?t=1565273945345
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Spolufinancování dobrovolnickou činností dle P. Trantiny problém neřeší, jelikož NNO získají daleko 
méně finančních prostředků na realizaci projektu. Spolufinancování dobrovolnickou činností také 
není ze strany MF metodicky ukotveno. Zmínil ale makroekonomicko-fiskální argumentaci, která 
souvisí s pákovým efektem - návrhem MF se sníží absorpční kapacita a nebude docházet k průběž-
nému čerpání, což by mohlo znamenat, že efekt úspory bude úplně negativní. 

D. Póč uvedl, že se touto agendou zabývá z pohledu vysokých škol a dalších stakeholderů. Vyjádřil 
souhlas s argumentační linií týkající se kombinovaného efektu, tj. do jaké míry je vypočítána ab-
sorpční kapacita takové změny. Takováto analýza dle jeho informací neproběhla. Takto zásadní 
změna v polovině implementačního období je dle jeho názoru vysoce diskutabilní, a to i z pohledu 
makroekonomických důsledků. Dle jeho názoru by byl dopad navrhované změny na oblast vzdělá-
vání zásadní, což jde proti politické prioritě vlády v oblasti vzdělávání. 

J. Doubnerová doplnila, že specificky MAS vykonávají formou projektu například i animační a režijní 
činnosti k jiným dotačním programům, bez možnosti si na spolufinancování vydělat. K vlastnímu 
podílu také prováděli výzkum a výsledkem bylo jasné snížení absorpční kapacity. 

M. Kupsa uvedl, že jako problematickou vnímá změnu pravidel k průběhu implementace, kdy někteří 
příjemci budou oproti jiným zvýhodněni.  

Usnesení: VEU žádá zmocněnkyni vlády pro lidská práva, aby se zasadila o to, aby se pravidla 
spolufinancování EU fondů neměnila v neprospěch nestátních neziskových organizací ani 
dalších soukromoprávních subjektů vykonávajících veřejně prospěšnou činnost. Dále pově-
řuje sekretariát RVNNO sběrem připomínek k návrhu materiálu „Pravidla spolufinancování 
Evropského fondu pro regionální rozvoj, Evropského sociálního fondu plus, Fondu soudrž-
nosti, Fondu pro spravedlivou transformaci, Evropského námořního, rybářského a akvakul-
turního fondu, Azylového, migračního a integračního fondu, Fondu pro vnitřní bezpečnost 
a Nástroje pro finanční podporu správy hranic a vízové politiky na programové období 2021-
2027“ předloženého do meziresortního připomínkového řízení Ministerstvem financí. 

PRO Zdržel se PROTI 

13 0 0 

6) Financování podpory NNO při pomoci ukrajinským uprchlíkům (AMIF a jiné zdroje) 

H. Fungačová uvedla, že v návaznosti na minulé jednání VEU byl požádán kolega M. Crha z Oddě-
lení sekretariátu Rady vlády pro lidská práva ÚV ČR o vznesení dotazů na monitorovacím výboru 
Azylového, migračního a integračního fondu (AMIF). Zápis, který z jednání pořídil, byl následně pro 
informaci zaslán E. Čech Valentové. Dále proběhlo také jednání s M. Vlkovou vedoucí Oddělení pro 
koordinaci adaptace a integrace ÚV ČR k tématu financování NNO pracujících s ukrajinskými uprch-
líky. 

M. Crha uvedl, že z jednání monitorovacího výboru AMIF nevyplynulo, že by zde byla příležitost pro 
nárůst financí pro neziskový sektor. Naopak v AMIF je řada problémům - pokles financí způsobený 
změnou kurzu koruny vůči euru, zároveň v důsledku inflace kupní síla financí fondu celkově klesá. 
Zároveň je v současném programovém období větší podíl uzavřených výzev, tj. méně možností pro 
NNO. Je zde vyhlášená klasická výzva na poskytování právního poradenství pro žadatele o mezi-
národní ochranu, což je výzva, kam se v minulosti NNO hlásily. Jsou zde ještě další 2 výzvy otevřené 
NNO. Celkově částky nejsou příliš vysoké (27 milionů; 16 milionů a 12 milionů Kč). Harmonogram 
dalších výzev na rok 2004 bude znám letos na podzim. Ministerstvo vnitra se snaží zajistit možnost, 
aby NNO neměly spoluúčast. 

Dle E. Čech Valentové AMIF situaci na Ukrajině nereflektuje, aktivity na podporu ukrajinských uprch-
líků lze po tyto výzvy podřazovat ale s ohledem na výši alokace to potřeby nepokryje. Nicméně dle 
jejích informací by měla být vypsána výzva v rámci OPZ+ (H. Petroková upřesnila, že její vypsáni je 
zvažováno, zatím není zařazen do harmonogramu výzev).  

E. Čech Valentová dále doplnila informace z analýzy evropských networků k EU CARE (Cohesion’s 
Action for Refugees in Europe), což je mechanismus, kterým EK reagovala na válku na Ukrajině. 
Z analýzy vyplynulo, že EU nové finance na tuto problematiku nealokovala, ale umožnila rychlejší 
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předfinancování některých programů (Fondu soudržnosti /FS/, Evropského sociálního fondu + 
/ESF+/, Evropského fondu pro regionální rozvoj /EFRR/) a dále žádala závazek členských států, aby 
bylo dodrženo stoprocentní kofinancování pro NNO. Plus zde byl také závazek pro členské státy, 
aby alokovaly alespoň 30 % financí pro samosprávy a NNO. Analýza, zda toto bylo reflektována 
k dispozici dle E. Čech Valentové k dispozici není. Dále zmínila také možnost větší flexibility v redis-
tribuci financí, které nebyly vyčerpány v jednotlivých členských zemích, což ilustrovala na příkladu 
Slovenska. V návaznosti na minulé jednání VEU a úkol zjistit situaci v Polsku a pobaltských státech 
uvedla, že se na základě aktuálních zjištění nedomnívá, že by podmínky mezi jednotlivými státy byly 
přenositelné. 

M. Vlková uvedla, že Oddělení pro koordinaci adaptace a integrace ÚV ČR se snaží jak od organi-
zací OSN tak resortů zjišťovat informace o výzvách vypsaných pro NNO pracujícími s uprchlíky. 
Proběhnout by měla např. výzva UNICEF pro rodinná a mateřská centra, která podporují ukrajinské 
uprchlíky. Zítra na Strategickou skupinu půjde také ke schválení strategický dokument Strategie 
2023+, který se věnuje adaptaci a integraci a který poskytne lepší orientaci v tom, co jednotlivé re-
sorty v této věci (včetně dotačních titulů) plánují. 

Závěr: E. Čech Valentová bude nadále za VEU situaci monitorovat. Nicméně primárně se této 
problematice bude věnovat Oddělení pro koordinaci adaptace a integrace ÚV ČR. Po schvá-
lení strategie, resp. akčního plánu se svolá minule navrhovaná meziresortní schůzka. Ve-
doucí M. Vlková bude po odsouhlasení strategie kontaktovat E. Čech Valentovou.  V případě 
potřeby bude agenda přenesena i na VEU.  

7) Evropský semestr 

Vzhledem k trvajícímu úkolu k vyhodnocení CZ PRES a naplánované schůzce v této věci navrhl P. 
Trantina tento bod projednat až na zářijovém jednání VEU.  

K tématu Evropského semestru P. Trantina uvedl dvě aktuality. Dne 24. května EK schválila tzv. 
jarní balíček, v němž jsou doporučení jednotlivým zemím (Country Specific Recommendations - 
Czechia). Neziskového sektoru se týkají především dvě poslední. První z nich se týká sociálního 
dostupného bydlení a druhé se týká snižováním závislosti na fosilních palivech. Rada dne 13. června 
doporučení pro ČR schválila. 

8) Různé 

S. Pýchová na závěr uvedla, že další jednání VEU je plánováno na 4. září ve 14:00 a připomněla 
hlasování per rollam v průběhu července. V říjnu je plánováno setkání zástupců RVNNO v platfor-
mách EU fondů.  

J. Miléřová na závěr připomněla, že v červenci bude zveřejněna Zpráva o právním státu. 

Úkoly: 
Oddělení sekretariátu RVNNO  

1. bude v tématu realokace ESF+ spolupracovat s I. Kuchyňkovou, která sekretariátu po-
skytne potřebná data a podklady. V návaznosti na usnesení Rady vlády pro NNO ze 
dne 15. května a v případě potřeby sekretariát zprostředkuje meziresortní jednání 
s MPSV, MŠMT, MMR, případně MF, na němž by se připravily podklady pro případné 
jednání vlády. A zároveň ve spolupráci s I. Kuchyňkovou bude sledovat téma spolufi-
nancování, resp. potencionální změnu pravidel spolufinancování.  

2. informuje VEU ve věci rozšíření členství o nové osoby. 
3. bude se věnovat možnosti, jak posílit zastoupení NNO pracujících v sociální oblasti 

v pracovní skupině Trh práce a Školství OP ST.  
4. prodlouží veřejnou výzvu na obsazení 4 pracovních týmů IROP (včetně doplněných 

informací o náplni týmů). 
5. před hlasováním VEU o nominantech do podvýborů NPO zajistí od MPO předběžný 

seznam členů podvýborů. 

https://commission.europa.eu/system/files/2023-05/COM_2023_603_1_EN.pdf
https://commission.europa.eu/system/files/2023-05/COM_2023_603_1_EN.pdf
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6. osloví na doporučení R. Hakena možného kandidáta na pozici hosta do tematické pra-
covní skupiny OP ŽP SC 1.4. 

7. osloví O. Paška s žádostí o zapojení či doporučení osob do OP ŽP SC 1.4. a OP R. 
8. vyhlásí na základě žádosti S. Pýchové hlasování per rollam VEU o návrhu na obsazení 

4 pracovních týmů IROP, podvýborů NPO a případně dalších těles. 
9. bude materiály z Národní stálé konference přeposílat předsedkyni a oběma místopřed-

sedům VEU. 
10. bude materiály z Platformy pro přípravu výzev OP TAK přeposílat D. Póčovi. 
11. osloví RVNNO s žádostí o vyjádření se k usnesením VEU týkající se návrhů nominací 

do OP ST, IROP, NPO a dalších těles.  
12. informuje zmocněnkyni vlády pro lidská práva o přijatém usnesení ve věci změny pra-

videl spolufinancování EU fondů. 
13. bude koordinovat sběr připomínek k materiálu MF týkající se změn spolufinancování 

EU fondů. 
14. nastaví komunikační kanály se zástupci NNO a s kolegy z ÚV ČR pro přenos informací 

z monitorovacích výborů do VEU, resp. RVNNO. 
15. osloví ve spolupráci s P. Trantinou V. Klusáka ve věci zapojení NNO do Evropského 

semestru. 
 

P. Trantina 
16. ve spolupráci se zmocněnkyní vlády pro lidská práva a Oddělením sekretariátu RV-

NNO iniciuje jednání s ministrem pro evropské záležitosti a vrchním ředitelem Sekce 
pro evropské záležitosti ve věci hodnocení českého předsednictví v Radě EU 2022 ne-
státními neziskovými organizacemi. 

17. zkoordinuje agendu zapojení VEU do Evropského semestru, a to ve spolupráci s čes-
kou zástupkyní v EHSV Z. Brzobohatou a V. Klusákem z ÚV ČR. 
 

M. Chládek 
18. svolá společné jednání s paní ředitelkou K. Budínovou, s paní ředitelkou H. Petroko-

vou, MMR-NOK a předsedkyni VEU ve věci hlasování v PROP pro zaměstnanost 
a adaptabilitu. 
 

R. Haken 
19. osloví europoslance ve věcí výjezdu NNO, příp. dalších stakeholderů do institucí EU. 
20. zprostředkuje kontakt na možného kandidáta na pozici hosta do tematické pracovní 

skupiny OP ŽP SC 1.4. 
 

J. Doubnerová 
21. zjistí, zda je v monitorovacím výboru OP Rybářství zastoupena NS MAS a případně na 

zástupce zprostředkuje kontakt. 
 
H. Petroková 

22. dopracuje příklady dobré praxe spolupráce MPSV se zástupci NNO v platformách 
a NPO o informace jakým způsobem dochází k propojení platforem EU a NPO, tj. jakým 
způsobem jsou NNO také zvány ke spolupráci v rámci NPO stejně jako u platforem.  

 
Členové VEU 

23. poskytnou Oddělení sekretariátu RVNNO v případě potřeby součinnost při formulaci 
přehledu možných postupů narovnání podmínek při vypisování výzev v rámci NPO. 

24. jmenovitě S. Pýchová, L. Vonka Černá, O. Marek, M. Sýkorová a členka RVNNO J. Mi-
léřová se budou podílet na zpracování „Manuálu pro zástupce RVNNO v platformách“, 
který bude následně zveřejněn při vyhlašování výzev. 

25. zapojí se do hodnocení Evropského semestru, které provádí EHSV. 
 

Mgr. Silvie Pýchová, Ph.D. 
předsedkyně Výboru pro Evropskou unii 

Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


